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ZIARE

 » Politic

PSD caută subprefect
Pesediștii întruniți vineri seară într-o ședință pentru a dis-
cuta chestiuni arzătoare legate de alegerile din decembrie 
și nu numai, nu au reușit să identifi ce persoana care va fi  
desemnată pentru a ocupa funcția de subprefect. Ionel Ar-
sene, președintele interimar al PSD Neamt, a declarat că 
deocamdată nu a fost luată o decizie privind nominalizarea 
persoanei care va ajunge la Prefectura Neamț pentru a pre-
lua funcția de subprefect, acest lucru urmând să fi e stabilit 
în perioada următoare. Ionel Arsene a mai precizat că PSD 
are membrii de partid care pot ocupa această funcție și că 
nu se va apela la o soluție din exterior. Cât privește posi-
bilitatea ca Răzvan Bobeanu să ocupe scaunul de subpre-
fect, Ionel Arsene a declarat: „Domnul Bobeanu dorește 
să se întoarcă la avocatură, așa că nu intră în calcule.[...]“. 
Nici PNL nu a stabilit clar o persoană care să fi e numită 
în functia de prefect. Surse din interiorul partidului afi rmă 
că persoana aleasă va fi , cel mai probabil, din exteriorul 
județului. Funcția de prefect revine, conform protocolului 
încheiat la centru, PNL, iar cea de subprefect PSD.

Sursa: Monitorul

Andrei Ignat n-a avut loc la parlamentare
Liberalii pietreni nu vor avea nici un candidat la alegerile 
parlamentare din 9 decembrie. Organizatia PNL Neamț va 
fi  reprezentată în această bătălie electorală de romașcani. 
Dorin Ursărescu a afi rmat, în urmă cu două zile, că lista 
cu cei care vor candida a fost votată la București și că nu 
vor mai interveni modifi cări. Romașcanul Eugen Țapu va 
candida în Colegiul 1 Senat, Dorinel Ursărescu, romașcan 
și el, pe Colegiul 6 Roman, iar Liviu Brătescu, de loc din 
Roman, pe Colegiul 4. Marele perdant este Andrei Ignat 
care a fost dus cu vorba și zăhărelul de șeful Ursărescu. Te-
buie precizat că lucrurile s-au lămurit în mare și în ograda 
celorlalte partide. Astfel, la PSD se știe clar că Marcoci va 
candida pe Colegiul 2 Deputați. Se pare că ARD îl va arun-
ca în luptă pe Colegiul 3 Senat, pe Vasile Șendrea și tot aici 
PP-DD va încerca să câstige cu Liviu Neagoe, secretarul 
general al partidului.

Sursa: Monitorul

Ursărescu se laudă cu... pielea ursului din pădure
Anunțul liberalului Dorinel Ursărescu cum că 22 de pro-
iecte din județul Neamț vor primi o fi nanțare de peste o 
mie de miliarde de lei vechi nu este crezut de Culiță Tărâță, 

președinte al CJ Neamț. Acesta din urmă spune că toate 
proiectele la care face referire romașcanul candidat pe Co-
legiul 6 Deputați sunt vechi și acum au trecut de o treap-
tă care însă nu înseamnă că este certă primirea fi nanțării. 
Președintele legislativului județean, Culită Tărâță, nu e la 
fel de optimist. „Mă deranjează însă că se exagerează lu-
crurile și că o persoană își asumă aceste 22 de proiecte, 
de parcă acum le-a realizat și le-a găsit fi nanțarea. Totuși, 
aceste proiecte n-au fost făcute de câteva zile, ele sunt 
vechi, știute de toată lumea și nu e corect ca cineva să și le 
asume ca fi ind propria realizare“, a declarat Culiță Tărâță. 
Șeful legislativului județean a pus aceste declarații pe sea-
ma campaniei electorale care se apropie.

Sursa: Monitorul

Consilier local, schimbat din AGA de la Apa Serv 
doar pentru că a pus întrebări legate de cheltuirea 
banului public
Domnul consilier local PSD, Gheorghe Balan, a fost dat 
afară din AGA de la Apa Serv pentru că a avut neobrăza-
rea să pună întrebări despre modul în care se cheltuiește 
banul public la compania care vinde nemțenilor aproape 
cea mai scumpă apă din România. Considerăm că înlocui-
rea domnului Gheorghe Balan este un atac direct la adresa 
publicației noastre, deoarece domnia sa a făcut publice te-
merile legate de Apa Serv  doar în publicația noastră și tot 
aici a facut publică și lista de informații solicitate în mod 
legal companiei, listă care este cât se poate de tehnică, le-
gală și justifi cată.  Gestul de înlocuire a dumnealui este un 
semnal clar dat tuturor celor care ar îndrăzni să colabore-
ze cu noi în scopul informării pietrenilor, lucru pe care îl 
considerăm total neconstituțional, ilegal, imoral și menit 
să blocheze accesul presei la informații.

Sursa: Ziar Piatra Neamț

Domnul Dulamă are dosar penal pentru ca s-a ur-
cat băut la volanul unui BMW și a intrat cu el în 
sediul Băncii ING
Protagonistul evenimentului întâmplat în luna septembrie 
este Petru Dulamă, care pierzând  controlul volanului  a 
intrat cu autoturismul în uşa bancii pe care a făcut-o bu-
căţi. Știrea  de mai sus nu are absolut nicio legătură cu 
Laurențiu Dulamă din Neamț. În ceea ce privește promo-
varea domnului Laurențiu Dulamă, candidat pe colegiul 3  
Neamț, din partea ARD, e clar că forțand limitele legii, dar 
rămânând în cadrul ei, poți promova sau trage înapoi un 
candidat. Considerăm că ce se întâmplă acum pe colegiul 
3 cu afi șarea bannerelor ARD și Laurențiu Dulamă este o 
activitate legala la fel cum au fost și actiunile preelectorale 
APEL, dar opinăm că este cel puțin un mod imoral de a 
fura startul electoral exploatând o portiță lăsată de litera 
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legii, nu de spiritul ei.
Sursa: Ziar Piatra Neamț

PP-DD a decis să retragă sprijinul politic consilie-
rului județean Simion Nadina
Pe surse aflăm că PP-DD a decis să retragp sprijinul poli-
tic consilierului județean Simion Nadina. Presupunem că 
această hotărâre se datorează faptului ca doamna consilier 
a avut curajul să voteze altfel decât dorea șeful partidului 
Fărcășanu Mihai. Rămâne de văzut dacă PP-DD București 
va aproba cerința filialei Fărcășanu.

Sursa: Ziar Piatra Neamț

Trimiși să piardă alegerile parlamentare
În toată supa politică nemțeană distingem câteva candi-
daturi contra naturii, unde orice om care cunoaște puțin 
potența politică a candidaților poate observa că unii sunt 
trimiși să piardă cu brio.
Primul perdant cu diplomă de slugă credincioasă este 
Dionisie Dumitrașcu care va candida din partea ARD pe 
colegiul 5 Deputați, unde trebuie să-i facă viața ușoară fa-
voritului Ioan Munteanu. Al doilea perdant este Laurențiu 
Dulamă ARD care se prezintă să fie executat la alegerile 
de pe colegiul 3 Deputați de Liviu Harbuz USL, susținut 
de Culita Tărâță. Al treilea perdant este Liviu Brătescu 
USL care speră să facă probleme contracandidatului Elena 
Udrea ARD pe colegiul 4 Deputați. Al patrulea candidat 
oferit cadou lui Fărcășanu Mihai PP-DD  este Mircea Pin-
tilie ARD, colegiul 8 Deputați fiind fieful UNPR .

Sursa: Ziar Piatra Neamț

Exodul portocaliu
De când a început aceast transfer de putere zonală dinspre 
Gheorghe Ștefan înspre Culiță Tărâță, a început și un exod 
al tuturor celor care gravitau cu afacerile în jurul PDL și, 
desigur, și a slugilor lui Gheorghe Ștefan care acum bat 
la porțile UNPR și stau la coadă la domnul Tărâță. Acum 
este un moment de cotitură în evoluția politică a domnu-
lui Tărâță care poate alege să facă aceeași greșeală ca și 
Ștefan și să se înconjoare de slugi trădătoare doar ca să 
își lase oponentul descoperit sau poate să aibă bărbăția în-
cât să trimită la plimbare trădătorii. Rămâne de văzut dacă 
vom asista la un exod al portocaliilor către noua putere sau 
dacă acesta va avea inteligența să refuze colaborarea cu 
trădătorii.

Sursa: Ziar Piatra Neamț

Culiță Tărâță, comparat cu Ludovic al XIV-lea
Cel mai urât atac pe care l-am vazut vreodată la politicienii 
nemțeni a fost lansat de domnul Gheorghe Ștefan la adre-
sa domnului Culiță Tărâță, când într-o conferință de presă 
l-a comparat cu Ludovic al XIV-lea, simbolul depravării 
umane în istoria europeană. Același Ludovic avea convin-
gerea că este orânduit de Dumnezeu să fie rege și de aici 
decurgeau toate inepțiile politice. A murit în anul 1715, 
fiind înmormântat în grabă și fără nicio pompă, de teama 

declanșării unei revolte populare.
Sursa: Ziar Piatra Neamț

Frăsilă iese din ecuaţia PP-DD
Ziaristul Petre Frăsilă nu mai este candidat la PP-DD, sin-
gura opţiune a sa fiind cea pentru colegiul 3 Senat, Valea 
Muntelui. Şeful PP-DD a declarat că nu poate da acest co-
legiu, pentru că pe el va candida secretarul general al Par-
tidului, Liviu Neagu. I-a propus însă alte variante, nu din 
cele fără speranţe – gen colegiile 4,5,6. Petru Frăsilă le-a 
refuzat. După rezolvarea acestei ultime necunoscute, lista 
PP-DD Neamţ este exclusiv violet.

Sursa: Ceahlăul

Frăţilă, de la Spitalul Iaşi direct la PRM
Valerică Frăţilă va fi candidatul PRM pentru colegiul 2 Ca-
mera Deputaţilor, a anunţat Dumitru Badea, care a precizat 
că directorul (în hârtii) al CAS Neamţ şi-a completat ade-
ziunea la partidul lui Vadim săptămâna aceasta.

Sursa: Ceahlăul

Consilier înlocuit în AGA Apa Serv pentru… co-
rectitudine!
Gheorghe Bălan, independentul din Consiliul Local al Pie-
trei, se plânge că e persecutat. El spune că a fost înlocuit 
din AGA de la Apa Serv SA de corect ce-a fost. În ședința 
de alaltăieri, consilierul Bălan a ținut un discurs întreg 
despre cât de corect a fost el în raport cu alegătorii, cum 
le-a ţinut partea și, cu toate acestea, conducerea companiei 
județene a cerut înlocuirea sa. ”Pentru că am devenit inco-
mod”, spune el. Aurelia Simionică, de la PSD, cea care i-a 
luat locul d-lui Bălan, a subliniat situația delicată în care 
se află: ”Pe de o parte noi îl susţinem politic pe domnul 
Bălan, iar pe de altă parte colegii mei din USL nu pot vota 
împotriva numirii mele în AGA”.

Sursa: Ceahlăul

Drumul pietreanului spre Senat - interviu cu Eu-
gen Ţapu, candidat în colegiul 1 Senat din partea 
USL
”Ar trebui o clarificare în primul rând în ceea ce priveşte 
Constituția, trebuie să definim foarte clar rolul celor două 
camere şi rolul preşedintelui, pentru a nu mai exista inter-
pretări şi ambiguităţi. În general, mie nu-mi place să pro-
mit şi să nu mă ţin de cuvânt. Ce pot să garantez e că nici-
odată nu voi vota împotriva intereselor cetăţenilor români 
şi ale alegătorilor care mă trimit în Parlament.”, a declarat 
Eugen Țapu.

Sursa: Ceahlăul

Mai sunt 48 de ore şi nici un candidat oficial
Partidele se înghesuie şi la aceste alegeri în ultimele două 
zile (sau, şi mai rău, în ultima zi) pentru depunerea candi-
daturilor. La Biroul Electoral Judeţean nu depusese nimeni, 
până ieri, nici un dosar de candidat, nici independent, nici 
formaţiune politică. Dacă lucrurile par certe la USL, la ce-
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lelalte organizaţii, încă se mai vorbea. PP-DD plecase, ieri, 
cu lista la Bucureşti; tot ieri, şi PRM mai lucra la dosare; 
dinspre ARD circulau nişte zvonuri cu nume mari.

Sursa: Ceahlăul

Fărcăşanu se întoarce la Urbtrans
Cu rănile încă sângerânde, după ce a fost “înjunghiat pe la 
spate” în Consiliul Judeţean, cum a declarat într-o scurtă 
conferinţă de presă, Mihai Fărcăşanu se întoarce pe postul 
de director al Urbtrans, de unde a fost suspendat pe peri-
oada cât a deţinut mandatul de vicepreşedinte al CJ. Cel 
puţin aşa a declarat domnia sa. Până la urmă, şeful PPDD 
ar trebui să se gândească serios la colegiul 8, că funcţia de 
deputat nu i-o mai ia nimeni. Şi are şi imunitate.

Sursa: Ceahlăul

ARD mizează pe Emil Creangă în colegiul 3 Senat
Cu o zi înaintea depunerii candidaturilor la Biroul Elec-
toral Judeţean, Alianţa România Dreaptă aruncă în lupta 
pentru colegiul 3 Senat un candidat care nu ar fi trecut ni-
ciodată de vestita comisie de etica a lui Macovei. Astfel 
cu Vasile Șendrea din nou pe tuşă, ARD Neamţ mizează  
pe carisma lui Emil Creangă, scos recent de la naftalină 
de Forţa Civică. Gheorghe Ştefan, liderul PDL Neamţ a 
confirmat ieri, schimbarea de macaz în cazul acestui cole-
giu şi a menţionat suplimentar că nu vor mai avea loc alte 
modificări până la depunerea candidaturilor ce va avea loc 
astăzi, la amiază.

Sursa: Realitatea

USL şi ARD depun candidaturile astăzi
Candidaţii Uniunii Social Liberale şi cei ai Alianţei Româ-
nia Dreaptă au toate şansele să schimbe ceva impresii şi să 
se salute, astăzi, la Biroul Electoral Judeţean Neamţ. Am-
bele echipe de campanie au anunţat că vor veni cu fiecare 
candidat în parte pentru depunerea candidaturilor. Primii 
care vor ajunge la BEJ sunt candidaţii USL care au anunţat 
că vor depune candidaturile astăzi la ora 11.30. Doar peste 
jumătate de oră vor ajunge acolo şi candidaţii ARD pentru 
a face acelaşi demers. Aceasta poate fi prima întâlnire di-
naintea campaniei dintre candidaţii celor două formaţiuni 
pe cele opt colegii de deputaţi şi trei de senatori.

Sursa: Realitatea

Social-democraţii au cedat Prefectura liberalilor
Răzvan Bobeanu, politicianul care aştepta să ajungă în fo-
toliul de prefect al judeţului, susţinut de PSD, a trebuit să 
renunţe la această dorinţă, din simplul motiv că în cadrul 
USL au existat renegocieri pentru diversele funcţii din te-
ritoriu. „Ca urmare a ultimelor negocieri între alianţe, se 
consideră că Alianţa de Centru Stânga (ACS), formată 
din PSD şi UNPR, are preşedintele Consiliului Judeţean 
în persoana domnului Culiţă Tărâţă şi, în consecinţă, pos-
tul de prefect al judeţului Neamţ aparţine Alianţei Centru- 
Dreapta (ACD), adică PNL-PC”, a precizat preşedintele 
PSD Neamţ, Ionel Arsene, cu ocazia şedinţei de Consiliu 
Judeţean de săptămâna trecută, de la Roman. Liderii libe-

rali au confirmat că postul ar putea fi adjudecat de actualul 
subprefect, Daniela Soroceanu sau de fiul unui lider politic 
liberal, care a rămas fără candidatura pe Colegiul 4, fiind 
înlocuit de un nume din mediul academic.

Sursa: Realitatea

„Promovarea unui proiect pentru nemţeni nu tre-
buie să aibă culoare politică” spune Eugen Ţapu, 
candidat din partea USL pentru Colegiul I Neamţ
„M-am implicat în întreaga activitate din administraţia 
publică nemţeană, dar întotdeauna am încercat să evit 
conflictele personale. Am pus interesul promovării unui 
proiect util pentru nemţeni mai presus de simpatiile sau 
antipatiile personale”. Întrebat de ce candidează pe un co-
legiu din Neamț, Eugen Țapu raspunde: „Sunt prea cinstit, 
în primul rând cu mine însumi, să plec să candidez într-
un colegiu, să spunem din Prahova sau Caraş Severin. Pe 
mine mă interesează să îi reprezint pe cei pe care-i cunosc 
şi care mă cunosc, desigur, fără a fi indiferent faţă de soarta 
celorlalţi. Dar principalul motiv este faptul că îmi place 
acest oraș, îmi plac foarte mult oamenii de aici.”

Sursa: Realitatea

Viceprimarul Monica Anton candidează pentru 
Parlament
Dan Diaconescu o aruncă în luptă pe Monica Anton în Co-
legiul numărul 2 Piatra-Neamţ. Viceprimarul municipiului 
va lua astfel locul lui Ionuţ Ploscaru, care a fost, până ieri, 
titularul PP-DD pentru acest colegiu.Viceprimarul Moni-
ca Anton a confirmat informaţia dar a amânat justificări-
le acestei schimbări pentru o conferinţă de presă viitoare. 
Probabil liderii partidului au decis să folosească capitalul 
de simpatie adunat de Monica Anton în campania pentru 
alegerile locale şi au aruncat-o în luptă împotriva lui Vlad 
Marcoci (candidat USL) şi Mihaela Stoica (ARD).

Sursa: Realitatea

 » Administrativ

Rufele murdare și paza spitalului - 5 miliarde
Atât a plătit unitatea sanitară nemțeană în semestrul întâi 
pentru serviciile de pază și pentru rufele murdare. Sumele 
sunt similare celor plătite și în anii trecuți. Cu toate aces-
tea, Corpul de Control al Ministerului Sănătății recomandă 
rezilierea contractelor la spital. Ar putea fi posibile acte de 
corupție. Asta este concluzia la care au ajuns polițiștii ce 
au studiat raportul de control de la cea mai mare unitate 
spitalicească din județ. Omenii legii au întocmit un dosar 
penal pe care l-au declinat către Parchetul Județean. Nu 
este exclus ca lucrarea să ajungă în curtea DNA-ului.

Sursa: Monitorul

Recepția Teatrului Tineretului versus Ștefan + 
Leoreanu
Am aflat cu toții că domnul președinte al CJN, Culiță 
Tărâță a refuzat semnarea recepției pentru lucrările de la 
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TT și bine a făcut. Situația este atât de gravă încât chiar 
și Fărcășanu a refuzat să semneze această recepție. Ștefan 
cu ajutorul lui Leoreanu (primar de Roman) au încercat să 
explice cum că domnul Tărâță nu știe ce vorbește și că mo-
tivul nesemnării recepției ar fi niște dotări neeligibile care 
nu erau prinse în proiect, ducând astfel discuția departe de 
realitate. De fapt, motivele nesemnării recepției sunt cât se 
poate de clare și aici putem aminti doar cum arată teatrul și 
asta poate vedea orice om cu ochiul liber și faptul că sala 
de teatru nu mai are acustică și are ecou.

Sursa: Ziar Piatra Neamț

Școală de meserii pentru tineri la Piatra-Neamț
Deputatul Mihaela Stoica vine cu un proiect care să adu-
că la numitor comun autoritățile, firmele private și, mai 
ales, tinerii școlarizați. ”Cred că una din soluții, eficien-
tă mai ales pe termen mediu și lung, ar fi un parteneriat 
între administrația locală și mediul de afaceri, un parte-
neriat prin care să se investească în pregătirea tinerilor. 
Acest lucru se poate realiza prin înființarea unei școli pro-
fesionale și de meserii. Comunitatea locală poate contribui 
permițând accesul la baza materială deja existentă – săli de 
curs, laboratoare, locuri de cazare în internate -, iar firmele 
să finanțeze programul educațional, dacă sunt interesate să 
pregătească niște tineri în anumite meserii, iar ulterior să-i 
angajeze”, a declarat Mihaela Stoica.

Sursa: Ceahlăul

Emilia Arcan, a doua femeie vicepreşedinte de 
consiliu judeţean din ţară
Într-un raport de 32 de bărbaţi şi 3 femei în Consiliul Ju-
deţean Neamţ, Emilia Arcan a reuşit, joi, să devină prima 
femeie vicepreşedinte de Consiliu Judeţean în Neamţ, din 
ultimii 20 de ani. „Alegerea mea în această funcţie este 
extrem de emoţionantă, însă activitatea pe care o voi des-
făşura aici nu aduce nimic nou pentru mine, dat fiind faptul 
că profesez în domeniul economic. Mie, ca şi manager, îmi 
place foarte mult să mă implic în problemele care ţin de 
acest domeniu.”, a declarat Emilia Arcan.

Sursa: Ceahlăul

3.000 de lei pentru karatistul Mihai Alexandru
Consilierii locali şi-au dovedit generozitatea în cazul spor-
tivului Mihai Alexandru de la Clubul Sportiv “Sakki In-
ternational Karate Do”, pentru care suma cuprinsă iniţial 
în proiectul de hotărâre era de numai 1.000 de lei. La ini-
ţiativa pesedistei Aurelia Simionică suma a fost triplată, 
aceşti bani fiindu-i necesari tânărului pentru deplasarea la 
campionatele ce au loc până la finele acestui an.

Sursa: Ceahlăul

Sarcină sănătoasă “în limita fondurilor de la CAS”
O afecţiune cumplită, numită sindrom Down, nu poate fi 
depistată în timpul sarcinii decât prin analize specifice, 
foarte scumpe, la care au acces doar femeile dispuse să 
meargă la cabinete private. Casa de Sănătate nu are un 

fond special pentru a le asigura gravidelor setul întreg de 
investigaţii, aşa încât, potrivit medicilor obstetricieni, ma-
joritatea femeilor însărcinate omit etapele importante de 
observaţie a dezvoltării fătului, în detrimentul clar al aces-
tuia. Iată ce ne spun reprezentanţii Casei de Asigurări de 
Sănătate Neamţ, exprimat printr-un comunicat de presă: 
“Conform prevederilor legale, gravidele beneficiază gra-
tuit de toate analizele incluse în pachetul de servicii medi-
cale de bază pentru investigaţii paraclinice în ambulatoriu 
de specialitate, ÎN LIMITA FONDURILOR pe care le au 
la dispoziţie furnizorii de paraclinic.”. Fondurile alocate 
laboratoarelor pentru luna în curs s-au epuizat încă din pri-
mele zile, pe baza programărilor făcute cu două, trei luni 
mai înainte.

Sursa: Ceahlăul

Încă şase locuinţe sociale se repartizează în Văleni
Mai multe familii cu grave probleme financiare din Pia-
tra Neamţ vor primi locuinţe sociale în cartierul Văleni I. 
Printre beneficiari se află o bătrână cu probleme grave de 
sănătate împreună cu o nepoată, un cuplu tânăr cu proble-
me financiare, o femeie divorţată care are un copil şi avea 
dosar depus de mult timp, o familie cu doi copii şi cel mai 
recent caz, trei familii de pe strada Sirenei din Mărăţei că-
rora le-a ars casa în proporţie de 90%.

Sursa: Ceahlăul

Baroul Neamţ – încă o lună de protest
Membrii consiliului de conducere al Baroului Neamţ au 
decis continuarea protestului vizavi de neplata restanţelor 
la onorariile din oficiu. Prin urmare, şi în luna noiembrie, 
apărătorii vor asigura reprezentarea din oficiu doar în ca-
uzele urgente. La sfârşitul lunii august, tribunalul a achi-
tat onorariile pe două luni, în jurul de 400 de milioane de 
lei vechi. Au rămas până în acest moment datorii de peste 
1,15 miliarde lei vechi.

Sursa: Ceahlăul

Valerică Frăţilă se bate, în instanţă, pentru funcţie
Valerică Frăţilă, revocat din funcţia de preşedinte director 
general al Casei de Asigurări de Sănătate Neamţ, a decla-
rat război forului care i-a decis mazilirea. “Am contestat 
în instanţă atât hotărârea de revocare din funcţie semnată 
de Casa Naţională de Asigurări de Sănătate cât şi ordinul 
CNAS prin care au fost modificate criteriile de evaluare a 
şefilor de case judeţene, actul care a stat la baza demiterii 
mele”, ne-a declarat Valerică Frăţilă. Cele două procese 
sunt pe rolul Curţii de Apel Bacău şi încep  luna viitoare.

Sursa: Ceahlăul

700 de nemțeni și-au recuperat banii de la Fisc
Peste două mii de nemțeni au dat statul în judecată pe 
motivul celebrei taxe de poluare impusă la înmatricularea 
mașinii, iar 695 din ei au reușit nu doar să obțină sentințe 
favorabile din partea instanței, ci și să recupereze banii de 
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la Fisc. Valoarea pretenţiilor pe care nemţenii le-au for-
mulat în cele peste 2000 de plângeri vizează returnarea a 
circa 11,2 milioane de lei. Potrivit datelor oficiale aflate 
în evidenţa Fiscului, jumătate din sumă s-a plătit deja pe 
dosarele finalizate. Instanţa mai are, însă, de soluționat 
1.736 de dosare pe taxa de poluare, aflate în diferite faze 
de judecată.

Sursa: Ceahlăul

Bicazul, patru zile în sărbătoare
Timp de 4 zile, Bicazul a fost în sărbătoare. Zilele oraşului 
au debutat, joi, cu câteva momente solemne. Cum era şi 
firesc, primul dintre ele a avut loc la Monumentul Eroilor, 
unde un sobor de preoţi a oficiat o slujbă de comemora-
re a eroilor neamului. A urmat depunerea de coroane, din 
partea oficialităţilor locale. Dragomir Oprea, profesor de 
istorie şi consilier local, a vorbit mulţimii despre semnifi-
caţiile evenimentului, Ziua Armatei Române şi Aniversa-
rea a 150 de la înfiinţarea ei de către domnitorul Alexandru 
Ioan Cuza. Manifestări dedicate Zilelor Oraşului Bicaz au 
avut loc în zilele de vineri, sâmbătă şi duminică, când a 
fost programat un spectacol în aer liber, la reuşita căruia 
şi-au dat concursul nume sonore ale muzicii populare şi 
uşoare româneşti. Au fost 4 zile de mare sărbătoare pentru 
bicăzeni, timp în care s-au bucurat împreună şi s-au distrat 
pe cinste.

Sursa: Ceahlăul

Topul Firmelor din județul Neamț, o gală a 
eleganței!
Cea de-a XIX-a ediție a Topului Firmelor Nemțene a fost 
o adevărată gală a bunului gust, organizatorii reușind să 
creeze o atmosferă cu totul deosebită, relaxantă, colorată și 
plină de surprize. Eveniment major ce aduce în prim plan 
mediul de afaceri din judetul Neamţ, cu reușitele și învin-
gătorii în competiţia economică – companiile cu cele mai 
bune rezultate din anul financiar anterior – Gala “Topul 
Firmelor din județul Neamț” s-a bucurat și în acest an de 
prezența a peste 250 dintre reprezentanții firmelor clasate 
pe primele trei locuri.

Sursa: Ceahlăul

Modernizarea Centrului Istoric din Roman – in-
augurare după 15 ani!
Visul romaşcanilor de a avea un centru reabilitat, de care 
să fie mândri s-a îndeplinit, iar primarul Leoreanu şi Elena 
Udrea, candidatul Alianţei România Dreaptă (ARD) pen-
tru Colegiul 4 Roman şi Ion Creangă pentru Camera Depu-
taţilor, au inaugurat, vineri, tronsonul modernizat al străzii 
de la Parcul Municipal până la Pasajul Pietonal Ştefan cel 
Mare.

Sursa: Ceahlăul

Săptămâna aceasta, Fiscul vinde spaţii comerciale 
şi autoturisme la preţuri reduse
Fiscul nu a reuşit să vândă bunurile societăţii Consumcoop 

Brusturi, iar săptămâna aceasta va încerca să le valorifice 
în cadrul unei noi licitaţii în care preţul imobilelor sunt re-
duse cu 25%. Astfel, pe data de 31 octombrie, investitorii 
interesaţi îşi pot adjudeca un spaţiu comercial în suprafaţă 
de 98 metri pătraţi, la preţul de 8.972 de lei şi o magazie 
de 97 metri pătraţi la preţul de 4.395 de lei. În aceeaşi zi, 
Fiscul va scoate la mezat şi un autoturism Audi A4, diesel, 
fabricat în 2001, la preţul de 12.000 de lei. Luni, pe 29 
octombrie, un Ford Focus din 2003 îşi aşteaptă cumpărăto-
rul, preţul autoturismului fiind de 9.189 de lei. Următoarea 
licitaţie va avea loc pe data de 1 noiembrie, când va fi scos 
la vânzare un autotractor marca Iveco la preţul de 17.832 
de lei.

Sursa: Realitatea

Programul de depistare precoce a cancerului 
aproape de start
Programul de depistare precoce a cancerului de col uterin 
e posibil să înceapă cât mai curând, în prezent  o parte din-
tre dosarele medicilor de familie fiind trimise la Institutul 
Oncologic din Iaşi pentru validare. Până acum câteva zile, 
programul fusese blocat deoarece între medicii de familie 
şi specialişti au existat nişte neînţelegeri pe motiv că doc-
torii de familie nu au competenţe în recoltarea probelor. 
Până la urmă, medicii au dat la pace şi prin urmare ei sus-
ţin că e posibil de la 1 noiembrie să fie demarat programul 
de depistare a cancerului de col uterin - care are ca grup-
ţintă 154.205 femei în întreg judeţul.

Sursa: Realitatea

Rovinieta poate fi procurată pe mobil
Conducătorii auto din Neamţ au la dispoziţie o nouă mo-
dalitate de a achiziţiona roviniete: prin internet. Aplicaţia 
e-rovinieta.ro este disponibilă pentru principalele sisteme 
de operare smartphones de pe piaţă în acest moment (iOS, 
Android şi Windows Phone), este gratuită şi poate fi folo-
sită de orice terminal cu o conexiune la internet. Comen-
zile sunt plasate în funcţie de datele proprii, care, odată 
introduse, sunt înmagazinate spre a fi folosite cu uşurinţă 
pentru comenzi viitoare. Aplicațiile salvează, de aseme-
nea, şi rovinietele emise, ajutând utilizatorul să vadă în 
permanenţă statusul comenzii. Mai mult, aplicaţia foloseş-
te facilităţile site-ului e-rovinieta.ro şi trimite factura fisca-
lă automat pe e-mailul beneficiarului.

Sursa: Realitatea

„Prima împădurire” - rebotezată şi transformată 
în ajutor de minimis: Robinetul de bani se închide 
pentru cei care au fraudat statul sau Uniunea Eu-
ropeană
Programul „Prima împădurire”, gestionat de Agenţia de 
Plăţi pentru Dezvoltare Rurală şi Pescuit, a fost rebotezat 
„Îmbunătăţirea condiţiilor de mediu în spaţiul rural prin 
folosirea şi gospodărirea durabilă a terenurilor prin împă-
durire” şi, mai important, transformat în ajutor de minimis.
Altfel spus, nu vor putea obţine finanţare acele entităţi 
(persoane juridice ori autoriţi publice locale) care au fost 
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penalizate pentru gestionarea frauduloasă a unor fonduri 
europene, ori care au mai primit ajutoare de minimis în 
ultimii doi ani, respectiv care se află în reorganizare ju-
diciară ori în faliment. Pentru a beneficia de ajutor finan-
ciar pentru împădurirea terenurilor agricole, beneficiarii 
trebuie să deţină cel puţin jumătate de hectar de teren. Se 
pot acorda trei tipuri de plăţi: o primă pentru lucrările de 
înfiinţare a plantaţiei, o primă anuală pentru lucrările de 
întreţinere şi o primă compensatorie fixă anuală pe hectar, 
pentru pierderea de venit ca urmare a împăduririi (pe o 
perioadă de 15 ani, începând cu anul înfiinţării plantaţiei).

Sursa: Realitatea

A fost moşită „Bursa profesională”
Promisa bursă socială pentru elevii claselor de profesio-
nală va fi până la urmă onorată de Ministerul Educaţiei, 
însă sub o altă denumire şi în condiţii ceva mai restrictive. 
În loc să se cheme „Bursa Constantin Brâncuşi”, aşa cum 
prevedea un proiect de hotărâre de guvern adoptat în luna 
aprilie, se va numi „Bursa profesională”; iar în loc de 180 
de lei pe lună, va fi în cuantum de 200 de lei pe lună.

Sursa: Realitatea

Proiectul „Internet în şcoala ta” a fost scos de la 
naftalină: 49 de şcoli nemţene vor intra în rândul 
lumii... virtuale
Acum câteva zile, Ministerul Educaţiei a lansat licitaţia 
pentru desemnarea firmei care va asigura conectarea la in-
ternet broadband a 2.446 dde şcoli din întreaga ţară, printre 
care 49 din Neamţ. Numele firmei câştigătoare va fi anun-
ţat în luna decembrie, aceasta având la dispoziţie 12 luni 
pentru finalizarea lucrărilor. Valoarea totală eligibilă a pro-
iectului „Internet în şcoala ta” este 135,4 milioane de lei. 
În afară de conectarea propriu-zisă la internet a şcolilor, va 
fi implementat un sistem de monitorizare, management al 
reţelei şi suport Call-center şi se va asigura instruirea de 
persoane ce vor asigura mentenanţa sistemului, respectiv 
administrarea regională a reţelei.

Sursa: Realitatea

Tarife modificate la Sala Polivalentă
Compania Municipală de Investiţii Urban a introdus un 
nou plan tarifar la Sala Polivalentă:  închirierea sălii de 
gimnastică în vederea organizării şi defăşurării de ac-
tivităţi sportive - 40 lei/oră; sala de fitness, de la 80 lei/
oră la 10 lei/oră/persoană. În rest, pentru terenul de tenis 
existent în incinta Sălii Polivalente se percep 30 lei/oră 
(în sala competiţională principală) şi 20 lei/oră (în sala se-
cundară); pentru terenul minifotbal, tariful e 100 lei/oră; 
pentru handbal, tariful în sala mare este de 75 lei/oră iar 
în sala mică 50 lei/oră; la volei, tariful pentru închirierea 
sălii mari este de 75 lei/oră şi 50 lei/oră pentru sala mică. 
Spaţiul de la intrarea principală şi demisol pentru activităţi 
comerciale poate fi închiriat cu 40 lei/oră.

Sursa: Realitatea

Elevi romaşcani în „Oraşul Păsărilor”
Localitatea Develly din partea centrală a Turciei a găzduit, 
în perioada 11 - 18 octombrie 2012, activităţile prilejuite 
de derularea proiectului susţinut financiar cu fonduri de la 
Uniunea Europeană intitulat „Birds of Paradise”. Persoa-
nele participante la derularea proiectului au fost selectate 
din patru ţări, şi anume: Turcia, România, Bulgaria şi Un-
garia. România a fost reprezentată de un grup de 5 elevi 
ai Colegiului Naţional „Roman-Vodă”, Roman. Obiective-
le proiectului s-au axat pe o problemă punctuală din ori-
zontul local al localităţii Develly, şi anume monitorizarea 
modului de viaţă a unor specii rare de păsări dintr-o zonă 
protejată, pentru cunoaşterea comportamentului acestora.

Sursa: Realitatea

Romaşcanii, motivaţi cu premii pentru a scăpa de 
hârburile electrice
Sâmbătă seară, în Sala de Consiliu Local a Primăriei Ro-
man, a avut loc extragerea norocoşilor care în cursul zilei 
s-au debarasat de aparatura electrică şi electrocasnică ce 
nu le mai foloseşte. Asociaţia RoRec a organizat, sâmbătă 
27 octombrie, la Roman, o nouă acţiune de colectare a de-
şeurilor electrice şi electronice, finalizată cu o tombolă cu 
premii puse în joc de mai mulţi sponsori. 

Sursa: Realitatea

Se coace de-o grevă la Spitalul Judeţean
Cadrele medicale de la Spitalul Judeţean au ajuns la capă-
tul răbdării, au strâns semnături şi sunt la un pas de a de-
clanşa un conflict de muncă. Nemulţumiţi că de luni bune 
nu au mai primit bonurile de masă prevăzute în contractul 
colectiv de muncă, inclusiv luna aceasta, reprezentanţii 
Sanitas au făcut demersuri peste demersuri la autorităţile 
locale şi sanitare iar în aceste zile sunt decişi să ajungă şi la 
Ministerul Sănătăţii. Hotărâţi în declanşarea unui conflict 
de muncă, reprezentanţii Sanitas au făcut demersuri pentru 
medierea situaţiei în cadrul comisiei de dialog social de la 
Prefectură. Practic, angajaţii nu şi-au mai primit tichetele 
de masă de trei luni, mai exact din luna iulie când au primit 
câte 20 tichete iar până atunci doar câte 10 tichete.

Sursa: Realitatea

Topul firmelor nemţene: Realitatea Media SRL - 
lider pe piaţa media
Rezultatele financiare remarcabile obţinute în anul 2011 
de către Realitatea Media SRL au propulsat societatea pe 
prima treaptă a podiumului în Topul firmelor. Realitatea 
Media şi-a reconfirmat, încă o dată, poziţia de lider al pre-
sei nemţene datorită managementului performant aplicat 
cu excelenţă, ocupând primul loc. Evaluarea performanţei 
financiare a fost realizată pe baza informaţiilor economi-
co-financiare, Realitatea Media SRL intrând la categoria 
„Activităţi de editare a cărților, ziarelor, revistelor şi alte 
activităţi de editare”, întreprinderi mici. Acordarea distinc-
ţiilor a fost realizată în cadru festiv, de către reprezentan-
ţii Camerei de Comerţ şi Industrie Neamţ, ieri, la Central 
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Plaza Hotel din Piatra-Neamţ. Evenimentul a reunit re-
prezentanţii agenţilor economici care au obţinut rezultate 
deosebite în anul fiscal 2011, oameni politici de prestigiu, 
oficialităţi locale şi judeţene.

Sursa: Realitatea

Guvernul Boc dat în judecată de primarul Ştefan
Primarul Gheorghe Ştefan a mărturisit că a dat în jude-
cată Guvernul Boc pentru recuperarea unor sume de bani 
ce se cuveneau de drept municipiului Piatra-Neamţ. Acest 
lucru s-a petrecut în urmă cu doi ani, pe când Guvernul 
era condus de Emil Boc (PDL). Pentru primarul Ştefan, 
faptul că împărtăşea aceeaşi culoare politică cu fostul pre-
mier nu l-a împiedicat să iniţieze acţiuni în instanţă pentru 
recuperarea banilor datoraţi de către Guvern municipiului 
Piatra-Neamţ. 

Sursa: Realitatea

Proiectul european „S.M.A.R.T.” a ajuns la final
Pluri Consulting Grup SRL în parteneriat cu Asociaţia 
„AD-L Progres” au finalizat proiectul „S.M.A.R.T. - Set 
de măsuri active pentru reorientare şi training”, cofinan-
ţat din Fondul Social European. Obiectivul proiectului a 
constat în dezvoltarea şi implementarea unui set complex 
de măsuri active de ocupare a forţei de muncă, inclusiv 
formare profesională, pentru grupurile dezavantajate de pe 
piaţa muncii. Grupul ţintă a fost format din persoane aflate 
în căutarea unui loc de muncă şi şomeri din Regiunea Nord 
Est, atât din mediul rural cât şi din cel urban. Implementa-
rea proiectului a început pe data de 1 noiembrie 2010 şi se 
va finaliza pe 31 octombrie a acestui an.

Sursa: Realitatea

Numirea noului director al Şomajului întârzie
Rocada la şefia Agenţiei Judeţene pentru Ocuparea Forţei 
de Muncă Neamţ, în speţă înlocuirea Rodicăi Titela Po-
pescu de către Daniel Chirilă, anunţată ca sigură încă de 
acum două săptămâni, nu a avut loc nici ieri. Cel puţin 
până luni, 29 octombrie, Rodica Titela Popescu rămâne di-
rector executiv (funcţie pe care o ocupă cu delegaţie, după 
intrarea în concediu medical a Anei Berea), iar viitorul li-
der al AJOFM Neamţ - Daniel Chirilă rămâne pe postul de 
consilier superior în cadrul instituţiei.

Sursa: Realitatea

O firmă vrea să creeze energie din gunoiul pietre-
nilor
O firmă din Bucureşti a solicitat Consiliului Local Piatra-
Neamţ semnarea unui acord de colaborare, în scopul rea-
lizării unei proiect care vizează obţinerea energiei termice 
şi electrice prin procesarea deşeurilor menajere din Piatra-
Neamţ. Consiliera Aurelia Simionică a atras atenţia că nu 
se cunosc nici un fel de detalii referitoare la firma Mille-
nium Impex SRL şi nici despre colaborarea pe care o va 
avea cu Primăria Piatra-Neamţ. Primarul Gheorghe Ştefan 
a venit cu propunerea ca municipiul Piatra-Neamţ să pună 

la dispoziţie doar groapa de gunoi în cadrul acestui proiect, 
fără alte implicaţii financiare.

Sursa: Realitatea

Consilierul Bălan înlocuit în AGA la Apa Serv
Aurelia Simionică i-a luat locul colegului ei Gheorghe Bă-
lan, în Adunarea Generală a Acţionarilor din cadrul Apa 
Serv. Înlocuirea consilierului Gheorghe Bălan, aprobată de 
Consiliului Local, a fost solicitată de Apa Serv pe motiv 
că acesta (fost salariat Apa Serv) s-a pensionat de invali-
ditate începând cu data de 24.04.2009, situaţie care nu-i 
asigură gradul de obiectivitate necesar exercitării manda-
tului acordat, în conformitate cu prevederile legale. El însă 
crede că a deranjat anumite interese din cadrul Apa Serv, 
pentru că în cele trei luni cât a activat în AGA a solicitat să 
i se pună la dispoziţie informaţii despre mersul societăţii 
şi să i se dea explicaţii cu privire la anumite probleme se-
sizate de dânsul.

Sursa: Realitatea

 » Social

Vine un pic de frig
După ce am fost răsfățați de o toamnă lungă și frumoasă, 
se pare că finele lunii octombrie ne aduce temperaturi la 
limita înghețului. Totuși, frigul nu va sta prea mult pe la 
noi și dacă prognoza meteo se adeverește de la mijlocul 
săptămânii viitoare vremea se încălzește din nou, astfel că 
la finele intervalului vor fi din nou maxime între 12 și cel 
mult 14 grade. Conform informațiilor publicate pe site-ul 
Administrației Naționale de Meteorologie pentru astăzi, 
27 octombrie 2012, este anunțat cer noros și ceva condiții 
de ploaie.

Sursa: Monitorul

Monitorul, reconfirmat ca lider al presei nemțene
Cotidianul Monitorul de Neamț și Roman, firma Atent 
Media, care se ocupă de difuzare presă în cadrul Monitorul 
(în asociere cu o altă societate), au urcat pe podiumul celei 
de-a XIX-a ediții a Topului Firmelor. La fel și Romprint, 
firmă care editează Monitorul de Roman. Manifestarea a 
avut loc pe 26 octombrie 2012, s-a desfășurat într-un ca-
dru festiv la Hotelul Central Plaza și a adus la un loc elita 
afaceriștilor din județul Neamț. Au fost acordate distincții 
agenților economici nemțeni care în ultimul an încheiat, 
2011, au obținut rezultate de exceptie.

Sursa: Monitorul

IMM-urile din Bucureşti şi Ilfov, cele mai interesa-
te de cursurile de afaceri online
Bucureşti, 26 octombrie 2012. Cel mai mare număr de ab-
solvenţi ai Online Business School (www.bizschool.ro), o 
platformă gratuită de e-learning dedicată managerilor din 
IMM-uri, provine din Bucureşti, peste 600, urmat de Iaşi 
şi Cluj. La finalul lunii septembrie, numărul total de ab-
solvenţi a ajuns la peste 2500. Printre cele mai populare 



cursuri şi simulări sunt: simulările “Îmbunătăţirea abilită-
ţilor de vânzare” şi “Comunicarea cu un manager dificil” şi 
cursul “Managementul timpului”. Online Business Scho-
ol este gratuită şi disponibilă pentru orice manager român 
dintr-o companie cu până la 250 de angajaţi din zona urba-
nă şi rurală. Conform statisticilor naţionale, cea mai mare 
densitate de IMM-uri este înregistrată în Bucureşti, mai 
mult decât dublul mediei naţionale.

Sursa: Monitorul

Avalanşă de intoxicaţii cu ciuperci
Medicii spitalului din Roman se confruntă cu o avalanşă 
de intoxicaţii cu ciuperci, printre victime fiind şi un co-
pil de 6 ani. În ultimele două zile, echipajele Ambulanţei 
Neamţ au fost solicitate pentru acordarea primului ajutor 
în cinci cazuri de intoxicaţie severă. Medicii le recoman-
dă celor care îşi asumă riscul să consume ciuperci culese 
la întâmplare, fără a le cunoaşte îndeajuns, să se prezinte 
la spital de la primele simptome de intoxicaţie, pentru că 
orice întârziere poate fi fatală.

Sursa: Ceahlăul

Aurelian Temişan şi The Funk Society, în concert 
la Piatra-Neamţ
După mai mulţi ani de absenţă, Aurelian Temişan revine în 
faţa publicului printr-un eveniment extraordinar. Artistul 
propune fanilor săi un concert live pe data de 22 noiem-
brie, de la ora 19.00, la Casa de Cultură din Piatra-Neamţ, 
un show original intitulat „Mă cunoşti de undeva?”. Ală-
turi de el se va afla orchestra The Funk Society, compusă 
din 11 muzicieni profesionişti, dintre care trei interprete de 
backing vocals.

Sursa: Realitatea

Luna trecută, nemţenii au economisit masiv în va-
lută
Nemţenii şi-au golit depozitele în lei şi şi-au plasat banii 
în valută, după ce euro şi dolarul au înregistrat valori mai 
mari în raport cu moneda autohtonă. Luna trecută, judeţul 
Neamţ figura în evidenţele Băncii Naţionale a României 
cu disponibilităţi la vedere în lei în valoare totală de 322 
milioane de lei, în scădere cu 8 milioane de lei comparativ 
cu august. Datele BNR arată că economiile cetăţenilor şi 
ale firmelor în valută au crescut de la 155 milioane de lei, 
în august, la 172 milioane de lei în septembrie.

Sursa: Realitatea

Locato va avea administrator special
Din această săptămână, interesele societăţii pietrene de 
termoficare vor fi reprezentate de un administrator speci-
al. Acesta va fi desemnat astăzi, cadrul ședinţiei Adunării 
Generale a Acţionarilor SC Locato SA, care va avea loc 
la sediul societăţii.  Această întrunire a fost convocată de 
Euroinsolv S.P.R.L. Piatra-Neamţ, în calitate de adminis-
trator judiciar al societăţii de termoficare.

Sursa: Realitatea

Locuinţele îi bagă pe nemţeni în vâltoarea credi-
telor
Restanţele la creditele în lei contractate de nemţeni au scă-
zut considerabil, în timp ce la împrumuturile în valută au 
crescut uşor. Luna trecută, populaţia judeţului Neamţ a în-
ceput să fugă de creditele în lei, dar, paradoxal, să se înfigă 
în cele în valută, ţinând cont de fluctuaţiile din ultima peri-
oadă ale leului în raport cu euro. Cetăţenii care şi-au dorit 
o casă a lor nu au făcut altceva decât să apeleze la ajutorul 
băncilor. Firmele s-au împrumutat masiv atât în lei cât şi în 
valută, pe fondul lipsei de lichidităţi.

Sursa: Realitatea

Lidl face angajări
Compania Lidl Discount SRL a anunţat, prin interme-
diul Agenţiei Judeţene pentru Ocuparea Forţei de Muncă 
Neamţ, că angajează 15 vânzători cu carte de muncă şi 
contract pe perioadă nedeterminată, cel mai probabil pen-
tru magazinul pe care îl va deschide în cartierul Dărmă-
neşti. Doritorii trebuie să fi absolvit liceul comercial sau 
să aibă cursuri de specialitate şi o vechime în comerţ de 
doi ani.

Sursa: Realitatea

Stindardul liturgic al lui Ștefan cel Mare
La aniversarea a 20 de ani de la canonizarea sfântului, 
Muzeul de Istorie și Arheologie din Piatra-Neamț, are bu-
curia de a fi gazda unui eveniment de excepție: „Stindar-
dul liturgic al lui Ștefan cel Mare”. Pentru o perioada de 
trei săptămâni, stindardul va putea fi admirat de publicul 
nemțean. Este, credem noi, cea mai valoroasa piesă medi-
evală de patrimoniu expusă la Piatra-Neamț de la începu-
turile activitații muzeale.

Sursa: Realitatea

BLOGURI

Înființarea unui compartiment de primiri – 
urgențe la spitalul din Târgu Neamț
Noul manager al Spitalului Orășenesc din Târgu Neamț, 
Florin Apostoaie, ne mărturisește că se confruntă cu lipsa 
banilor în ceea ce privesc investițiile la nivel de spital. A 
identificat o serie de obiective care trebuiesc rezolvate, iar 
ca proiecte de viitor noul manager are în plan crearea unui 
compartiment de primiri urgențe conform standardelor eu-
ropene și aducerea unui laparoscop.

Sursa: Gura Tîrgului

Emil Creanga, candidat la Senat
Fiul rătăcitor revine în politică. Fost președinte PSD Tîrgu-
Neamț, fost consilier județean PSD, fost inspector școlar 
general al ISJ Neamț până în 2005, apoi  numit de Ecate-
rina Andronescu la conducerea Federației Sportului Școlar 
și Universitar – instituție cu personalitate juridică aflată în 
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subordinea și sub coordonarea ministerului, Emil Creangă 
rămâne un politican controversat. După o pauză mai lungă 
de pe scena politică, Emil Creangă revine în prim-plan. 
Chiar dacă în 2007 se declara om de stânga, în 2010 a in-
trat în PDL, iar acum se pare că va candida pe colegiul 3 
la funcția de senator din partea Alianței România Dreaptă.

Sursa: Gura Tîrgului

Primăria Tg Neamț o îmbogățește pe Mihaela Ma-
rian
Din surse neoficiale, dar deosebit de serioase, am aflat că 
primăria orașului Tîrgu Neamț le-ar fi pus la dispoziție 
un teren în chirie celor de la Kaufland, companie care 
ar dori să vină și la noi în oraș să-și deschidă un super-
market. Problema nu ar fi faptul că primăria le oferă un 
spațiu în chirie, ci faptul că acel teren este al consilierului 
local PSD, președintele organizației de femei PSD Tîrgu-
Neamț, Mihaela Marian. Ori aici, pare a fi vorba de un 
ajutor politic vizibil pentru femeia de afaceri Mihaela Ma-
rian, venit de la colegii din partid care conduc primăria. 
Gestul administrației publice locale de a sugera celor de la 
Kaufland să-și construiască supermarketul pe terenul cole-
gei lor de partid, pare a semăna cu un gest de răsplată pen-
tru sprijinul financiar dat de consilierul local PSD Mihaela 
Marian, în campania pentru locale din luna iunie.

Sursa: Gura Tîrgului

DESPRE VOT – 6 –
Se pare că avem parte de câteva surprize (așteptate), 
schimbarea Vicepreședintelui Consiliului Județean de la 
PPDD la PSD și o nouă majoritate, precum și o candidatu-
ră conturată a PPDD pe colegiul 2 Deputați. Vă dați seama 
câte calcule se fac acum? Fiecare candidat își estimează 
potențialii votanți. Din punctul meu de vedere calculele 
sunt de prisos. Oamenii vor vota alianțele, partidele. Deci 
se va vota partidul, pe de o parte și împotriva altui partid, 
pe de altă parte. Mai mult de o treime din voturi reprezintă 
votul negativ, reprezintă cartonașul roșu. Așadar, în Piatra-
Neamț, 30% din alegători vor vota împotriva ARD și 45% 
vor vota pentru USL. Acesta este singurul calcul corect. 

Sursa: Teodorescu Constantin

Contact Revista Presei: Telefon 0233.222011

9


